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En bilaga om vad KD vill göra i Täby

 4 Ökad trygghet och valfrihet   
 4 Bo bra på äldre dar 

 4 Maxtak på barngruppernas 
 storlek i förskolan 

 Du ska kunna  
 lita på Täby 



Camilla

1. ”Gör ett tryggt Täby tryggare”
– Täby är en av Sveriges tryggaste 

kommuner, trots det känner sig många otryg-
ga. Det kan handla om medias berättelser om 
gängkriminalitet och tunga vapen som föder 
en oro, trots att vi inte har sådana problem 
här i Täby. Men det kan också handla om att 
man själv, eller någon man känner, drabbats 
av det man brukar kalla vardagsbrottslighet, 
inbrott, bilstölder, skadegörelse. 

– Vi vill införa kommunpoliser som känner 
till våra områden, vi vill även införa en kortare 
polisutbildning där man blir just kommunpo-
lis och därmed kompletterar befintliga polis-
organisationen. Kommunen är med och finan-
sierar detta men arbetsgivaransvaret och 
ledningsfunktionen lyder under polismyndig-
heten.  Vi behöver rekrytera snabbt till polis-
yrket och vi jobbar för 10 000 nya kommun-
poliser i Sverige. I Täby innebär det 70 nya 
poliser. På kort sikt behöver vi rekrytera ord-
ningsvakter och tillåta kameraövervakning på 
offentliga platser. 

Tobias

2. ”Täby ska växa – men  
inte så det knakar”

– Täby är en viktig del i den växande 
Stockholmsregionen och vi måste vara med 
och ta ansvar för att bygga bort bostadsbris-
ten. Men vi måste också ta ansvar för de 
befintliga Täbyborna. Vi kan inte fortsätta 
bygga nya bostäder om inte trafik och kol-
lektivtrafik hinner med. Bussarna, Roslags-

banan, köerna på E18, vi måste se att allt 
fungerar. Varje ny utbyggnadsfas i Täby ska 
bara startas om trafiken tillåter. 

– Ett sätt att angripa trafikproblemen är 
att arbeta för att Täby inte ska vara en sov-
stad, en kommun som folk lämnar dagtid för 
att arbeta någon annanstans. Vi har den 
femte mest utbildade befolkningen i Sverige 
och det bor massor av entreprenörer och fö-
retagare i kommunen vilket ju är en fantastisk 
grund för ett levande lokalt näringsliv. Vi vill 
locka företag – och arbetstillfällen – till Täby. 
Inte minst genom att ta fram lägen där före-
tag kan etablera sig. Jag tror mycket på att 
utveckla Tibble/ÅVA-triangeln till en digital 
och smart stadsdel med en Science park.

Tobias

 

3. ”Det behövs fler vuxna i skolan”
– Täby har väldigt bra skolor! Vi tror 

att det som behöver prioriteras nu är trygg-
het samt ordning och reda och för  
det behövs fler vuxna i skolan. Vi behöver 
starka elevhälsoteam, fritidspersonal, lärar-
assistenter och rastvärdar. Vi vill införa 
elevhälsoteam på varje skola med fokus  
på elevernas hälsa och trygghet. Detta  
är viktigt inte minst på grund av den väx-
ande psykiska ohälsan bland våra ungdomar. 

– Arbetet för en bra skola börjar redan i 
förskolan. Idag har vi inte sällan för stora 
barngrupper i förskolan trots att vi vet att 
barn mår bättre i mindre grupper. Därför 
vill vi höja anslagen till förskolan så att vi 
kan få in mer personal och få färre barn i 
varje grupp. 

– I ett växande Täby bygger vi nu flera 
nya skolor. Vi tror att det är viktigt att vi då 
fokuserar på arbetsmiljön i skolan, inte 
minst på skolgårdarna. Utemiljön är viktig. 
Framförallt de yngre barnen behöver bra 
skolgårdar. 

Camilla

4. ”Lägg ner landstinget”
– Vi kristdemokrater vill lägga ner 

landstingen och låta staten ta över huvud-
mannaskapet för vården. Det ska inte bero 
på vart någonstans i landet du bor gällande 
vilken vård du får. Det innebär inte att det 
ska finnas specialister inom varje område 
på vartenda sjukhus och vårdcentral. De 
innebär att du inte behöver bli ”årets opera-
tion” för någon läkare där vissa operationer 
inte utförs tillräckligt ofta. Det innebär is-
tället att du, oavsett vilket landsting du idag 
bor i, får tillgång till vårdens möjligheter 
och kompetens vid särskilda behandlingar, 

att hjälpmedel för att kunna leva ett gott liv 
ska gälla för alla och inte enbart i det lands-
ting som tillåter en viss typ av hjälpmedel, 
så som exempelvis hörapparat och digital 
blodsockermätare. Valet handlar inte om 
penningvärde utan människovärde.

Tobias

 

5. ”Höj livskvaliteten för våra äldre”
– Att bli äldre är olika för olika 

människor. En del är friska och starka, andra 
får hälsoproblem och svårt att klara sig 
själva. Det är viktigt att se individen i detta 
och möta de behov som finns, inte minst 
när det kommer till boende. Idag bor de 
flesta hemma till dess att de är väldigt sjuka, 
då hamnar de på ett boende där de många 
gånger är för dåliga för att dra nytta av so-
cial samvaro och service. 

– Vi vill istället se flera olika slags äldre-
boenden. Man ska kunna bo kvar hemma 
med hemtjänst men också kunna flytta till 
ett trygghets- eller serviceboende. Vill man 
flytta till ett boende innan man har blivit för 
gammal ska man få göra det. Att ge männ-
iskor möjligheten att flytta från en villa eller 
en lägenhet där man bor ensam till ett bo-
ende med andra är också ett sätt att mot-
verka ensamheten och den psykiska ohälsan 
bland äldre.

– Vi behöver också korttidsboenden där 
man kan bo under konvalescens och hem-
tagningsteam som följer med hem efter en 
sjukhusvistelse och ser till att hemmiljön är 
anpassad. Och allt ska finnas i Täby så att 
man inte hamnar för långt från vänner och 

TÄBY

Här ska 
det vara 
tryggt & 
snyggt

KRISTDEMOKRATISKA KANDIDATER. Både Tobias Karlström och Camilla Brodin kandiderar                  till kommunfullmäktige i Täby. 

Täby ska växa – 
men inte så att  
det knakar.”

TOPPFRÅGORNA. Vilka är Kristdemokraternas 
viktigaste frågor i Täby? Camilla Brodin, 
kommunalråd, och Tobias Karlström, parti - 
avdelningsordförande, berättar hur de vill 
se Täby utvecklas i framtiden.



anhöriga. 
– Vågar vi satsa pengar tidigare så minskar 

kostnaderna sedan. Vi vill höja livskvaliteten 
och se människan, men också undvika stora 
vårdkostnader framåt. Allt det här är en 
fråga om värdighet och ansvar, menar jag.

Camilla

6. ”Lägg ner Arbetsförmedlingen”
– Jag vill lägga ner Arbetsförmed-

lingen i sin nuvarande form. Jag menar att 
alla människor ska få en möjlighet att jobba 
hundra procent av sin egen förmåga. Då 
måste vi arbeta på ett annat sätt än idag. Vi 
måste få till bättre samarbeten mellan myn-
digheter och bättre matchning. Och ansva-
ret för integrationen av nya medborgare, det 
måste ligga på kommunen.

– Tänk så här. En ny medborgare från ett 
annat land kommer till Täby, han har jobbat 

på en mekanisk verkstad i sitt hemland, han 
är duktig på att svetsa. Företagen i Täby 
skriker efter arbetskraft, de behöver svet-
sare. Skulle etableringsansvaret ligga på 
kommunnivå skulle vi direkt välkomna per-
sonen i fråga och förklara att det här är vad 
som gäller:

Du behöver lära dig svenska.
Du behöver lära dig hur saker och ting 

funkar här. Våra lagar och värderingar. 
Du ska få hjälp att komma i kontakt 

med några företag som vi vet behöver svet-
sare.

På kommunnivå vet man vilka nätverk 
som finns, vilka företag som är i behov av 
arbetskraft, allt som gör det enklare att 
snabbt komma in i vårt samhälle. I Täby har 
vi redan börjat med egna lotsar som match-
ar företag och nyanlända, egentligen är det 
ju Arbetsförmedlingens jobb men vi ser att 
de här personerna kommer att hamna på 
vårt försörjningsstöd om vi inte gör något. 
Alltså går vi in.

– Förra året gjorde jag 80 företagsbesök 
i Täby och nästan alla var i behov av mer 
personal! En kommun har mycket lättare 
att vända sig till de lokala företagen och 
säga; hej vi har de här människorna med den 
här kompetensen – vilka behöver ni? Vilka 
kan vi utbilda vidare? 

– Vi vill införa integrationsplikt för att 
få försörjningsstöd. Vill du inte lära dig 
språket, läsa samhällskunskap, delta i nät-
verken som erbjuds – då ska du inte heller 
få några statliga pengar. Vi behöver införa 
ett slags samhällskontrakt, det här måste 
man göra.”

TÄBY

KRISTDEMOKRATISKA KANDIDATER. Både Tobias Karlström och Camilla Brodin kandiderar                  till kommunfullmäktige i Täby. 

FUNGERANDE TRAFIK. För att vi ska kunna bygga nya bostäder måste vi först säkra att 
trafiken flyter på för de befintliga Täbyborna.

TRYGGHET FÖRST. Kristdemokraterna vill göra Täby ännu tryggare – bland annat  
genom att fler poliser syns på gator och torg.

Valet handlar inte 
om penningvärde 
utan människo-
värde.”

VÅRA KONKRETA FÖRSLAG
4 Kommunala poliser, ordningsvakter och kamera-
övervakning för ökad trygghet.

4 Täby ska bara växa om trafiken klarar det, varje ny  
utbyggnadsfas i Täby ska bara startas om trafiken tillåter.

4 Mindre barngrupper i förskolan och fler vuxna i  
skolan.

4 Lägg ner landstingen och låt staten ta över ansvaret 
för vården, för en jämlik vård i hela landet.

4 Fler bostäder för äldre och kortare handläggningstid 
för biståndsbedömning.

4 Avskaffa arbetsförmedlingen – inför integrationsplikt.



TÄBY

Hur hamnade du 
i Täby, Camilla? 

– Det var kärleken. 
Min man kommer här-
ifrån. Själv är jag född 
i Borås men kom till 
Täby 2007. Det var 
bara positivt att landa 
här, en trygg kommun 
med bra skolor, vackra 
miljöer. Det är nära 
stan, men har helt an-
dra kvalitéer än inner-
stan. 

Varför blev du 
politiker?

– Jag var samhälls-
intresserad men inte 
partiengagerad som 
ung. Under en lektion 
i årskurs åtta skulle vi ha en debattövning. 
Det var valår och jag valde att vara sosse, jag 
hade ingen relation till partiet men kom 
ihåg att mamma och pappa var ledsna när 
Palme gick bort så jag tänkte att sossarna 
blir nog bra. Efter den där lektionen kom en 
lärare fram till mig och sa att mitt politiska 
engagemang var starkt men sosse, det var 
jag inte (skratt). Efter det läste jag andra 
partiprogram och insåg att jag var Kristde-
mokrat. 

Vilken fråga brinner du mest för 
just nu?

– Jag brinner för människors lika unika 
värde, att alla ska kunna bidra till vårt ge-
mensamma samhälle utifrån sina egna 
förutsättningar. Båda mina söner har sär-
skilda behov. Jag vill se ett samhälle där de 
får en naturlig plats och kan bidra med sitt 
bästa. 

– Jag längtar också efter en värderings-
diskussion i politiken. Den digitala samtiden 
skapar möjligheter men har också skapat ett 

hårt klimat att växa 
upp i. Hur förhåller vi 
oss till varandra i det-
ta? Hur förhåller sig 
våra unga till varandra 
och inte minst till sig 
själva. 

Vilken är den 
vanligaste fördo-
men om kristdemo-
krater?

– Att vi vill förbjuda 
abort. Vilket vi inte 
vill, vi står bakom gäl-
lande lagstiftning och 
vi vill stärka de nät-
verk som stöttar kvin-
nan oavsett vilket  
beslut hon fattar. 
Många tycks också  

tro att man måste vara kristen för att rösta  
på Kristdemokraterna. Så är det så klart 
inte. 

Så när gick du själv i kyrkan senast?
 – Det var vid ett bröllop i somras.  
Här kommer två snabba! Senast 

lästa bok?
– Jag läser mest kommunala handlingar. 

Men jag läste nyss Peter ”Peppe” Ekmarks 
bok ”Pojken som levde sina drömmar”. 

Bästa tv-serie du sett?
– Den senaste jag följde var House of 

cards. Jag gillar den och karaktären Claire 
Underwood är lite av en stil-ikon för mig  

Till sist, vilken känd person skulle 
du gärna gå och fika med i eftermid-
dag?

– Kanske rollfiguren Claire Underwood 
– för att fråga var hon hittar sina kläder? 
Eller Hillary Clinton. Vi skulle prata om Le-
winskyaffären, hur hon tog sig igenom den, 
och hur hon skyddade sin familj genom hela 
skandalen.

Hur hamnade du 
i Täby, Tobias? 

– Jag är född i Täby 
men växte upp i Val-
lentuna, sedan bodde 
jag i Stockholm i 
många år. Liksom 
många andra återvän-
de jag till Täby när vi 
fick barn. Jag ville bo 
nära storstaden, ha 
bra skolor och barn-
omsorg, ge en bra och 
trygg uppväxtmiljö 
för mina barn. 

Varför blev du 
politiker?

– Jag har alltid varit 
samhällsengagerad 
men det var först för 
tre år sedan som jag tog steget in i partipoli-
tiken. Vi har stora samhällsutmaningar fram-
för oss. I en demokrati hänger lösningarna 
på att människor engagerar sig och jag vill 
vara med och hitta lösningar. Jag kände ett 
slags samhällsansvar faktiskt.

– Att jag hamnade i Kristdemokraterna 
beror på att de liksom jag tycker att samhäl-
let behöver en stark välfärd men att den ska 
fokusera på rätt saker. Det offentliga ska bara 
göra exakt det som det offentliga måste göra. 
Annars ska makten ligga hos familjen och 
individen. 

Vilken fråga brinner du mest för 
just nu?

– Trygghet! Rättsväsendet måste stå upp 
för utsatta och för det behöver vi både fler 
poliser, skärpta straff och förebyggande in-
satser. Att vi står upp för våra svenska värde-
ringar är också viktigt. När det gäller inte-
grationen behöver vi vara tydliga med vilka 
värderingar som gäller i Sverige och vi behö-
ver göra mer för att få in alla arbetslösa in-

vandrare på arbets-
marknaden. 

Vilken är den 
vanligaste fördo-
men om kristdemo-
krater?

– Vilken ska jag ta? 
Att man måste vara 
troende. Den möter 
jag ofta. Abortfrågan. 
Och jag hör ofta för-
domar och missupp-
fattningar om vår syn 
på homosexuel la . 
Samma sak där som i 
abortfrågan, vi står ju 
bakom all gällande 
lagstiftning.

Så när gick du i 
kyrkan senast?

– Jag går oftast i kyrkan vid dop, bröllop 
och begravningar.  

Här kommer två snabba! Senast 
lästa bok?

– Jag läste nyss ”A higher loyalty” av före 
detta FBI chefen James Comey. Den var otro-
ligt bra. Den handlar om hur viktigt det är 
med värderingar, att man vågar stå upp för 
dem. James Comey fick ju sparken av presi-
dent Donald Trump när han stod upp för 
sina värderingar.

Bästa tv-serie du sett?
– The Crown. Jag gillar historia och jag 

gillar Winston Churchill. 
Till sist, vilken känd person skulle 

du gärna gå och fika med i eftermid-
dag?

– Ronald Reagan. Han var en spännande 
värderingsstyrd politiker som samtidigt var 
väldigt mycket av realpolitiker. Han hade ett 
rakt tilltal, lindade inte in saker. Jag upplever 
att han var en riktig människa.

Camilla Brodin
Ålder: 39 år. 
Familj: Gift, två söner 10 och 8 år. 
Yrke: Kommunalråd och grupple-
dare i Täby för KD. Tjänstledig från 
Kristdemokraternas parti- och 
riksdagskansli. Är utbildad lärare i 
matematik och specialpedagogik 
och hade en gång målet att bli 
rektor. 
Aktuell: Kandiderar för Kristde-
mokraterna till riksdag och till 
kommunfullmäktige i Täby.

”Jag vill jobba 
för ett tryggt och 
snyggt Sverige” 

”Tryggheten är  
den viktigaste  
frågan just nu”

Tobias Karlström
Ålder: 40 år. 
Familj: Gift, två döttrar, 3 och 5 år.
Yrke: Vd för ett av Sveriges största 
läromedelsförlag, tidigare vd på 
ett stort utbildningsföretag, har 
suttit i styrelser i flera företag, 
bransch- och arbetsgivarorganisa-
tioner. Civilekonom i botten. 
Aktuell: Kandiderar till kommun-
fullmäktige i Täby. Finns också på 
Kristdemokraternas landstings- 
och riksdagslista. 


